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Protokół nr 19 

z posiedzenia Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony Środowiska, 

Wychowania, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji 

 

Obrady rozpoczęto 26 października 2021 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:40 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

1. Elżbieta Kłossowska  

2. Robert Nowak  

3. Ilona Nowicka  

4. Elżbieta Ratajczyk  

5. Barbara Sulkowska  

Lista obecności uczestników zebrania stanowi załącznik do protokołu.  

Do zaproponowanego porządku obrad nie wniesiono uwag.  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy i Miasta Pyzdry.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2021 – 2030.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i 

Miasta Pyzdry na rok 2021.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwał w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi 

jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów publicznych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Pyzdry.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju Gminy i 

Miasta Pyzdry na lata 2021 – 2025.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu – Rataje. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu – Pietrzyków – Kolonia. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w  sprawie przyjęcia programu współpracy 

Gminy i Miasta Pyzdry z organizacjami pozarządowymi na 2022 rok.  

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii.  
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15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 719/11 położonej w Pyzdrach. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie sprzedaży niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej działki gruntu o numerze geodezyjnym  

1118/9 i 1118/17 położonej w Pyzdrach. 

17. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1.  

Leszek Szymczak, pracownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Usług Wodno – 

Kanalizacyjnych poinformował, że zmieniała się ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzania ścieków. W związku z powyższym należało przygotować 

projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy i Miasta 

Pyzdry.  Zmianie ulegają terminy wydania przez urząd gminy warunków technicznych:  

- 21 dni – od dnia złożenia wniosku o wydanie warunków przyłączenia do sieci, 

w przypadku budynków mieszkalnych jednorodzinnych, w tym znajdujących się 

w zabudowie zagrodowej; 

- 45 dni – od dnia złożenia wniosku o wydanie warunków przyłączenia do sieci, w 

pozostałych przypadkach. 

Warunki techniczne zostają wydane na okres dwóch lat. 

Elżbieta Kłossowska, radna zapytała o termin uruchomienia cukierni w Pyzdarch w domu 

podcieniowym. 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że otwarcie lokalu nastąpi już niebawem, bo 

nareszcie dofinansowanie na remont domu podcieniowego z WRPO zostało po wykonaniu 

prac zatwierdzone do wypłaty.  

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie zatwierdzenia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy i Miasta Pyzdry. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

Ad. 2.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że zmienia się wieloletnią prognozę finansową, 

ponieważ na poprzedniej sesji w budżecie gminy została zmieniona kwota deficytu, a w 

prognozie nie, a budżet musi być spójny z prognozą.  

Na dom podcieniowy w Pyzdrach było zaplanowane otrzymanie dofinansowania z Unii 

Europejskiej w 2022 roku. W 2021 na realizację zadania była zaciągnięta pożyczka na 

wyprzedzające finansowanie. Z uwagi na to, że w br. wpłynie w/w dofinansowanie w kwocie 
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ok. 77.000 zł,  należało dokonać przesunięć. Zmieniają się rozchody w roku 2022 z tytułu 

spłaconych pożyczek.  

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2021–

2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 3.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że plan dochodów budżetowych zwiększa się  

o kwotę 151.052,50 zł, w tym: 60.035,50 zł dofinansowanie z PFRON na windę w 

przychodni, 18.900,00 zł subwencja oświatowa, 72.117,00 zł środki unijne na modernizację 

domu podcieniowego w Pyzdarch. 

Zwiększa się również plan wydatków budżetowych o kwotę 78.935,50 zł, w tym:  

60.035,50 zł na budowę windy i 15.400,00 zł na szkoły samorządowe i 3.500 zł na szkołę w 

Pietrzykowie.   

Dokonuje się przeniesień między działami, rozdziałami i grupami paragrafów wydatków na 

kwotę 572.696,62 zł.  

 

Przeznaczenie Zmniejszyć  Zwiększyć 

budowa kanalizacji sanitarnej 

Pietrzyków – Pietrzyków - Kolonia  

476.000,00 - 

fundusz sołecki - bieżące utrzymanie 

dróg  

7.848,91  

bieżące utrzymanie dróg gminnych   100.000,00 

wydatki inwestycyjne w zakresie 

budowy, przebudowy dróg i chodników  

- 247.000,00, w tym: 

 45.000  chodnik ul. Matejki,  

132.000 droga ul. Matejki, 

 70.000 chodnik ul. Dworcowa   

budowa windy  - 14.000,00 

dotacja dla OSP Pyzdry  - 6.000,00 

placówki oświatowe  75.053,46  102.153,46  

gospodarka odpadami  - 50.500,00 

fundusz sołecki – utrzymanie zieleni  500,00 - 

fundusz solecki - budowa nowych 

punktów oświetlenia ulicznego  

- 16.979,07 

fundusz sołecki - bieżące wydatki  258,36  

rekultywacja stawu    22.000,00 
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fundusz solecki – place zabaw  - 14.064,09 

fundusz sołecki – świetlice  188,90 - 

fundusz sołecki - pozostała działalność  6.846,99 - 

fundusz sołecki – siłownie zewnętrzne  6.000,00 - 

 

Ponadto Zakład Gospodarki Komunalnej wystąpił o zwiększenie przychodów i kosztów  

o kwotę 160.000 zł do kwoty 2.556.000 zł.  

Po zmianach dochody budżetu gminy wynoszą 38.149.962,18, a wydatki 39.954.485,58 zł.  

 

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że zmiany w jednostkach oświatowych 

wynikają przede wszystkim z tego, że po 1 września zostały przyjęte dzieci z orzeczeniami i 

wydatki z tym związane są po stronie organu prowadzącego, a refundacja zacznie spływać 

dopiero od stycznia.   

Elżbieta Ratajczyk, radna zapytała, czy przedszkole w Pyzdrach organizuje wczesne 

wspomaganie rozwoju dziecka? Czy dzieci z terenu gminy, ale z innego przedszkola  też 

mogą się o to ubiegać?  

Anna Wojciechowska, kierownik referatu oświaty odpowiedziała, że przedszkole w Pyzdrach 

prowadzi zajęcia z wczesnego wspomagania rozwoju dziecka. Uczestnikami zajęć jest 7 

dzieci, które uczęszczają do tego przedszkola. Czy mogą dzieci spoza przedszkola, to się 

dowie.    

Robert Nowak, radny zapytał o kary za nieosiągnięcie wymaganego wskaźnika recyklingu 

odpadów. 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że w 2020 roku udało się osiągnąć wyższy 

wskaźnik od wymaganego. Udało się to dzięki przeprowadzeniu odbioru folii rolniczej, której 

zebrano ponad 60 ton. W bieżącym roku odbiór folii rolniczej też się odbył, ale zebrano  

znacznie mniej. Dodał, że na razie realnej wizji naliczania kar nie widzi. Kiedyś była mowa, 

że jeżeli by miały być naliczane kary, to ok. 200 zł od każdej brakującej tony. Porównując to 

do opłaty za 1 tonę odpadów, to i tak wyszłoby z korzyścią.   

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na rok 2021. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 4. 

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że zaproponowane są małe zwyżki stawek 

podatków. Rosną koszty w każdej sferze funkcjonowania gminy. Już wiadomo, że od 

przyszłego roku wiele rzeczy ulegnie wzrostowi min. bieżące utrzymanie, koszty inwestycji. 

Antonia Balicka, skarbnik przedstawiła propozycje stawek podatku od nieruchomości na 

2022 rok.  
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Od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,80 zł od 1 m² powierzchni;  

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior  i zbiorników sztucznych – 5,17 zł od 1 ha powierzchni; 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,38 zł  od 1 m² powierzchni;  

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym 

wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w 

odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,40 zł od 1 m
2 

powierzchni. 

Od budynków lub ich części:  

a) mieszkalnych – 0,72 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

17,00 zł od 1 m² powierzchni użytkowej; 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 12,04 zł od 1 m² powierzchni użytkowej. 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,25 zł 

od 1 m² powierzchni użytkowej; 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,14 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej; 

Od budowli – 2 % ich wartości.  

Robert Nowak, radny przypomniał, że jednym z ważnych czynników dla gminy jest 

stwarzanie możliwości do osiedlania się nowych osób z poza gminy. Dlatego też ustalanie 

zbyt wysokich podatków, szczególnie za budynki mieszkalne może mieć na to wpływ. Można 

by też zastanowić się nad próbą wymiany pieców, które kopcą.  

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że ludzie przy wyborze miejsca zamieszkania 

głównie zwracają uwagę na odległość do pracy, czy w danej miejscowości jest przedszkole, 

szkoła, a nie na wysokość podatku od nieruchomości.  

Ponadto poinformował, że gmina otrzymała prawie 7 mln zł na gazyfikację. To jest 

najpoważniejszy krok, jaki można wykonać w kierunku poprawy jakości powietrza.  

Ponadto gmina otrzymała  2 mln dofinansowania na termomodernizację budynku szkolnego 

w Pyzdrach, która będzie polegała na dociepleniu ścian steropianem i ociepleniu stropu oraz 

środki na stację uzdatniania wody we Wrąbczynku.  
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Sieć gazowniczą budować będzie gmina, a Polska Spółka Gazownictwa  stację regazyfikacji.  

Przyznane środki powinny wystarczyć na wybudowanie sieci, która dotyczy Pyzdr, Tarnowy i 

początek wsi Dłusk.  

Środki z Polskiego Ładu spowodują, że samorządy będą realizowały szereg inwestycji, a co 

za tym idzie mogą być problemy mim. z zakupem materiałów.  

W trakcie remontu jest były budynek Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji i już jest problem, 

bo nie można zakupić dachówki.   

Ilona Nowicka, radna zapytała, czy jest jakakolwiek szansa w przyszłości, że gazyfikacja 

obejmie Lisewo i tamte tereny? 

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że wykluczać nie można niczego. Gdyby gaz 

powędrował do Gizałek, to jakby objął ten teren. Natomiast jakie są szanse, żeby gaz tam 

został doprowadzony, to trzeba sobie samemu odpowiedzieć. Przypomniał, że gaz jest już w 

gminie Pyzdry – Rudzie Komorskiej i dużo już nie brakowało, aby został doprowadzony do 

Pyzdr. Stało się jednak inaczej i teraz gmina doprowadzi gaz do Pyzdr.   

Elżbieta Kłossowska, radna zapytała o stan zaawansowania prac przy powstaniu osiedla 

mieszkaniowego w Pyzdrach przy ul. Wrocławskiej? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że trwają prace przygotowawcze, projektowe.  

Najpierw jednak powstaną mieszkania na terenie po byłym przedszkolu w Pyzdarch. 

Barbara Sulkowska, radna zapytała, która inwestycja będzie realizowana jako pierwsza: rynek 

czy gazociąg? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że gazociągu na pewno nie uda się ułożyć przed 

remontem rynku, ale można na rynku ułożyć infrastrukturę gazowniczą.   

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w  sprawie w określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

Ad 5.  

Antonia Balicka, skarbnik poinformowała, że średnia cena skupu żyta dla celów podatku 

rolnego ogłoszona przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 

2021 r. w  sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy, będąca podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok 

podatkowy 2022 wynosi  61,48 zł za 1 dt. W gminie Pyzdry proponuje się 48,50 zł za 1 dt. 

Opinia Izb Rolniczych jest pozytywna.  
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Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w  sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 

rolnego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

Ad. 6.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że propozycje stawek podatku od środków  

transportowych na rok 2022 są wyższe od obowiązujących w 2021 roku o 1%.  

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w  sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

Ad. 7.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa zwróciła 

uwagę, że powinna być podjęta uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek 

organizacyjnych tj. obsługi księgowości szkół. 

Do tej pory współpraca polegała na tym, że były podpisane umowy między Urzędem a 

dyrektorami poszczególnych szkół na prowadzenie obsługi księgowej.  

Tą nieprawidłowość można wyeliminować poprzez podjęcie uchwały. Sama obsługa szkół 

pozostanie taka jak była.  

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pyzdry. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  
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Ad. 8.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że zmieniła się ustawa o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach. Także w tym przypadku Regionalna Izba Obrachunkowa wskazała na 

konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

W związku z powyższym zasadne jest podjęcie nowej uchwały, w której dotychczasowe 

zapisy nie ulegają zmianie, jedynie podstawa prawna. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

Ad. 9.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że został opracowany projekt strategii rozwoju 

Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2021 – 2025. Zapisane są w niej zadania oczekiwane przez 

społeczeństwo, na które będzie można pozyskania dofinansowanie. 

Dokument ten miał być zatwierdzany na wiosnę, jednak w trakcie przygotowywania projektu 

strategii zmieniała się ustawa o kształtowaniu polityki i rozwoju i zostały postawione nowe 

wymogi w zakresie uchwalania strategii. Został min. nałożony obowiązek sporządzenia 

prognozy środowiskowej jak te wszystkie planowane zadania wpłyną na środowisko. To 

wpłynęło na  termin zatwierdzenia strategii. 

Na najbliższej sesji będzie podsumowanie realizacji dotychczasowej strategii i przedstawienie 

założeń nowej.   

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie przyjęcia strategii rozwoju Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2021 – 2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

 

 Ad. 10.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że w Ratajach drogę przebiegającą na 

działkach o nr 517, 179, 225 oraz części działek o nr  404, 351 o długości  5,353  km po 

zasięgnięciu  opinii  Zarządu Powiatu Wrzesińskiego zalicza się do kategorii drogi gminnej. 
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Droga ta ma już nadany numer, ale w celu uporządkowania rejestru dróg w Urzędzie 

Marszałkowskim konieczne jest podjęcie uchwały.   

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu – Rataje. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

Ad. 11.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że droga przebiegająca na działkach o nr 230, 

223/1, 228/2, 231/5, 231/3, 227/1, 228/1, 229/1, 234/6, 201/3 położona w Pietrzykowie – 

Kolonii o długości  1,169  km zaliczana jest do kategorii dróg gminnych. Jest to droga 

niedawno utwardzona, pod którą część gruntu została  wykupiona.  

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie zaliczenia dróg i ustalenia ich przebiegu – Pietrzyków – Kolonia. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 12.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że co roku zatwierdzany jest program 

współpracy Gminy i Miasta Pyzdry z organizacjami pozarządowymi. Wcześniej odbywa się 

spotkanie z organizacjami pozarządowymi, podczas którego organizacje przedstawiają swoje 

oczekiwania. Do treści programu nie wniesiono uwag, jedynie o zwiększenie środków. Na 

realizację zadań publicznych Gmina i Miasto Pyzdry planuje przeznaczyć w 2022 r.  kwotę 

95.000,00 zł. 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy i Miasta Pyzdry z organizacjami 

pozarządowymi na 2022 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 
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Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta, Barbara Sulkowska  

 

Ad. 13 – 14.  

Elżbieta Ratajczyk, przewodnicząca Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

poinformował, że w bieżącym roku została opracowana nowa diagnoza.  

Młodzież z terenu Gminy i Miasta Pyzdry z przedziału wiekowego 12 - 15 lat została objęta 

badaniem  na zażywanie narkotyków. Okazało się, że 20% zażywało narkotyki, głównie 

marihuanę.  

Z diagnozy wynika, że najważniejszym problemem społecznym dla lokalnej społeczności jest 

zanieczyszczenie powietrza, a bezrobocie na trzecim miejscu.  

Elżbieta Kłossowska, radna stwierdził, że reklamy w telewizji swoje robią, idą z duchem 

czasu. Przedkładają problem ogólnopolski na środowisko lokalne.  

Elżbieta Ratajczyk, przewodnicząca Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

dodała, że w realizacji programu nic się nie zmienia, bo wytyczne daje Państwowa Agencja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały  

w Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

Następnie przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały  w Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

 

Ad. 15.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że został przygotowany projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej oznaczonej  

numerem geodezyjnym 719/11 o pow. 0,1267 ha położonej w Pyzdarch przy ul. Dworcowej.  

Sprzedaż w drodze przetargu.  

Dodał, że planowane jest wytyczenie drogi wraz z chodnikami, która umożliwi przejście z 

osiedla na ul. Dworcową. Za wytyczony grunt pod drogę właściciele otrzymają 

odszkodowanie.  Najpierw będzie wykonywana dokumentacja.  
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Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 

719/11 położonej w Pyzdrach. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 16.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że kolejny grunt zawarciański jest planowany 

do sprzedaży. Dotyczy to niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym  

1118/9 o powierzchni 24,8085 ha i 1118/17 o powierzchni 39,2872 ha.  

Przez minione lata sprawdzana była możliwość zagospodarowania tego terenu na inny cel niż 

rolniczy. Jednak to się nie udało, szczególnie za sprawą terenu chronionego.  

 Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały   

w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej działki gruntu  

o numerze geodezyjnym  1118/9 i 1118/17.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

 

Ad. 17.  

Barbara Sulkowska, radna zgłosiła, że samochody dostawcze parkujące na parkingu przy 

Delikatesach stwarzają zagrożenie dla najbliższego budynku (pękanie muru), położonego 

przy tym sklepie. Może warto byłoby wprowadzić ograniczenie ładowności pojazdów do 3,5 

tony.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że zainteresowana osoba powinna wystosować 

pismo w tej sprawie.  

Barbara Sulkowska, radna zapytała, czy gminne samochody służbowe nie powinny być 

opisane np. pomocy społecznej? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że samochód służbowy ma opieka społeczna, 

którym teraz jeżdżą opiekunki do podopiecznych, ale oznakowany nie będzie.  

Samochód ma też Zakład Gospodarki Komunalnej. Też nie oznakowany. 
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Elżbieta Kłossowska, radna zapytała, czy na skarpie szkolnej widzianej z pozycji przejścia  

nie dałoby się posadzić 10-15 płożących tui na odcinku boiska szkolnego, które by pokryły 

pustą przestrzeń? Dodała, że dużym problemem są uciekające piłki z boiska szkolnego.  

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że pomysł jest dobry, można by go zrealizować, 

ale dopiero na wiosnę.  

Budynek szkolny będzie ocieplany, to w przyszłości należałoby pomyśleć o nowym 

ogrodzeniu terenu szkolnego.  

Barbara Sulkowska, radna stwierdziła, że  utrzymanie czystości na schodach prowadzących 

od mostu do promenady jest bardzo trudne. Trawa wokół schodów musiała by być często  

koszona i schody oczyszczane z trawy, liści, ziemi, obcinane krzewy.  

Ponadto zgłosiła, że podczas zajęć w Centrum Kultury, Sportu i Promocji jest zimno.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że już niebawem będzie instalowany nowy piec 

co na pelet. Jest jeszcze stary piec, z którym jest problem.  O tym najlepiej wie kierownik 

jednostki.  

Robert Nowak, radny zgłosił, że nadal część mieszkańców ulicy Targowej ma pretensje, że 

końcowy odcinek drogi nie został utwardzony.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że należałoby określić jakąś kwotę – 20 tyś zł i 

sprawdzić, czy uda się to zadanie wykonać. Najpierw trzeba skosztorysować zadanie.  

Barbara Sulkowska, radna  zapytała, czy na bieżący rok była planowana budowa chodnika na 

ul. Sienkiewicza na odcinku od ul. Staszica do Kilińskiego prawa strona?  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że nie. Nie ma tego zadania w budżecie.  

Dodał, że w przyszłym roku realizowane będą duże inwestycji, a na mniejsze raczej nie 

będzie środków, bo trzeba poszukać pieniędzy na wkład własny do dużych inwestycji. 

Wspomniał, że będzie układana sieć gazownicza i nawierzchnia chodników będzie 

demontowana i układana od nowa. Na razie została ułożona nowa nawierzchnia drogi przy 

banku, ale będzie budowany parking.  

Ilona Nowicka, radna poinformowała, że istnieje realna szansa otrzymania przez gminę  

pieniędzy za osiągnięcie najwyższego wzrostu poziomu zaszczepienia mieszkańców przeciw 

COVID-19 między 1 sierpnia, a 31 października 2021 roku. 

 

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że ruszył nabór wniosków w ramach  wsparcia 

dzieci z rodzin popegeerowskich. Dzieci mogą otrzymać sprzęt komputerowy spełniając 

kryteria tj.: zamieszkiwać miejscowość lub gminę, gdzie niegdyś funkcjonowało PGR, są 

członkiem rodziny byłych pracowników PGR.   

W okresie międzysesyjnym do biura Rady wpłynęły pisma: 

- protokoły pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej i z kontroli z zakresu 

wykonywania zadań obronnych, 
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- wojewoda wielkopolski uchylił w całości uchwałę  XXIV/205/2021 z 10.09.2021 w sprawie 

statutów sołectw, a częściowo stwierdził nieważności § 3 ust. 1 w zakresie zwrotu „oraz na 

dzień złożenia wniosku nie ma więcej niż 26 lat” uchwały XXIV/206/2021 z 10.09.2021  

w sprawie stypendiów sportowych, 

- Organizacja Międzyzakładowa Pracowników Oświaty i Wychowania w Koninie wystąpiła  

z pismem o zaplanowanie środków na podwyżki wynagrodzeń dla pracowników administracji 

i obsługi szkół. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Komisji podziękował  

wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął dziewiętnaste posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała:  

Alina Banaszak  

 

 

 


